
JONGEREN IN DE KIJKER 
 

We zijn een nieuw jaar binnen gestapt. De dagen ontplooien zich voor onze ogen. En het zijn nu precies 

jongeren die ons helpen om te kijken met een open vizier. Bij het begin van dit jaar worden wij 

uitgedaagd om onze blik te verruimen. Of noem het verder kijken dan onze parochiale neus lang (of 

kort) is. Want kerk-zijn is een zoveel ruimer gebeuren dan wat er allemaal gebeurt binnen de grenzen 

van een parochie. Het zijn juist jongeren die ons uitdagen om grenzen open te breken, niet bekrompen 

te denken en te leven. Want het evangelie is niet aan grenzen gebonden. Het evangelie gebeurt overal, 

door mensen van goede wil. En daarin mogen wij van harte delen.  
 

Taizé – Madrid 

Bij de jaarwisseling, van 28 december tot 1 januari, was er in Madrid de jaarlijkse Europeese ontmoeting 

met de gemeenschap van Taizé. Een volgende stap in de pelgrimage van vertrrouwen op aarde, zoals de 

stichter broeder Roger het noemde. Met zo’n 15.000 jongeren zijn ze samen gekomen in Madrid. Onder 

hen een 30-tal Belgen. Samen komen om te bidden en te zingen, om te proeven van het evangelie. 

Genieten van de cultuur en de ontmoetingen ter plaatse. Leven in eenvoud en dank zij de gastvrijheid 

van gezinnen die onderdak verlenen. En doorheen alle diversiteit en verscheidenheid de warme 

verbondenheid voelen. Het is de spirit van het evangelie die bindt en verbindt met elkaar. Het is 

bemoedigend en hoopgevend te zien hoe jongeren voor die kracht van het evangelie openstaan. Ze 

leren het ons dat christen-zijn pas gebeurt door antwoord te geven op het evangelie. Alleen zo worden 

wij leerlingen van Jezus en niet alleen christen ‘op naam’. Dan merk je ook dat kerk geen oubollig of 

triestig gebeuren is. Er straalt vreugde van uit. Vreugde… Onze grondtoon die wij niet uit het oog mogen 

verliezen. Broeder Aloïs, de huidige prior, heeft er een pleidooi gehouden voor gastvrijheid in Europa. 

Een gastvrijheid waardoor vertrouwen weer kan groeien. Zo had hij het over een gastvrije kerk. Ik laat 

hem even aan het woord: 

‘Om ons vertrouwen in God te delen met anderen, hebben we plaatsen nodig waar we niet 

alleen wat vrienden ontmoeten die we goed kennen, maar een vriendschap ontdekken die zich 

ook opent voor degenen die anders zijn dan wij. 

Kerkgemeenschappen en lokale gemeenschappen brengen niet alleen verschillende generaties 

bij elkaar, maar ook mensen met een verschillende culturele en sociale achtergrond. Er ligt daar 

een schat aan vriendschap, die soms heel verborgen is, maar die heel vruchtbaar kan zijn. 

Wat zou het mooi zijn als elke lokale kerkgemeenschap als een verwelkomende familie zou zijn, 

waar we onszelf kunnen zijn, met al onze twijfels en vragen, zonder bang te zijn om te worden 

veroordeeld...’ 
 

Wereldjongerendagen in Panama 

Eind deze maand, van 22 tot 27 januari, zijn er de Wereldjongerendagen in Panama. Een 20-tal 

Westvlaamse jongeren gaan er samen met onze bisschop Lode aan deelnemen. Het wordt een 

gebeuren met catechese en ontmoeting. En de boodschap van paus Franciscus zal de jongeren 

ongetwijfeld inspireren. Het wordt ongetwijfeld een gebeuren die ons een fris en vreugdevol 

gelaat van onze kerk toont. Ik denk hier aan een woord van de paus die hij sprak in 2016 op de 

Wereldjongerendagen in Krakau: ‘Blijf je dromen altijd maar volgen. Je moet geen ‘zetel-

mensen’ worden. Wordt dromers en ontdekkers van een nieuwe wereld.’ Een uitdaging waar 

geen leeftijd op staat, zou ik zeggen. ‘Zetel-christenen’ plooien terug op zichzelf, nestelen zich 

in hun kleine zelfgenoegzaamheid. En een ruime blik is er ook niet te bespeuren! Zo’n 

christendom straalt weinig vreugde uit. Kijken we daarom maar naar de jongeren. Ze dagen ons 

uit om het nieuwe en het frisse van het evangelie te ontdekken.  
 

Mag ik je uitnodigen de komende dagen biddend met onze jongeren verbonden te zijn… 

 



Bidden we voor de honderdduizenden jongeren die op weg zijn naar de Wereldjongerendagen 

in Panama, speciaal voor de groep jongeren uit ons bisdom.  

Voor allen die deze bijeenkomst organiseren en de jongeren gastvrij onthalen. 

Dat dit ontmoetingsmoment van jonge gelovigen onze Kerk een diepe vreugde mag schenken. 

Bidden we dat de vele jongeren, samen verzameld rond paus Franciscus in Panama City, 

geraakt mogen worden door Gods Woord en als enthousiaste en blije getuigen huiswaarts 

mogen keren. 

 

Johan Loones 

(alle reacties welkom op johan.loones@skynet.be) 
 


